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8.2.22ומיום  28.10.21אישור פרוטוקול הוועדה מיום  1.

עיקרי הדיון: 

אושרו פה אחד.   8.2.22ומיום  28.10.21פרוטוקולי הוועדות מיום 

מכינות קדם צבאיות  2.

עיקרי הדיון: 

שמואל ליטוב, פתח את הישיבה ועדכן על הבקשה של יו"ר הדירקטוריון לעכב את  יו"ר הועדה, מר 
הביצוע של הפרויקטים החדשים במטרה ללמוד את הפרטים שלהם, כאשר כל הנושאים השוטפים  

 מתקדמים ומתבצעים על ידי חטיבת החינוך. 
והקריטריונים שהתקבלו  יו"ר הועדה, מר הוד בצר, פתח ועדכן על יום העיון שהתקיים בנושא המכינות  

לאחר הסכמה של כל חברי הועדה, אולם לבקשת יו"ר הדירקטוריון שטרם הספיק ללמוד את הנושא  
 ולהכיר את הקריטריונים, סוכם כי הם יעלו להצבעה בוועדה הקרובה.  

לשאלת חברת הוועדה רונית בויטנר לגבי הקריטריונים שלא הופיעו ונדונו בפני החברים, השיב יו"ר  
ועדה, שכל הקריטריונים המוצעים מופיעים בפרוטוקול ואושרו פה אחד, יו"ר הועדה, שמואל ליטוב,  ה

הוסיף שבנושא המכינות נעשה יום עיון ודיון ארוך ומעמיק על ידי יו"ר הועדה הוד בצר, ואושרו 
לקיים   הנושאים בהם צריך לבוא ביטוי התקצוב, בדבר המשקולות והתיעדוף איפה להשפיע יותר. סוכם

דיון נוסף, זאת כאמור לבקשת יו"ר הדירקטוריון ללמוד את הפרטים הוחלט לפיכך להמתין ולדחות  
 בשבועיים על מנת שיוכל להיות שותף בהחלטות.  
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חבר הועדה, מר מוטי יוגב, ביקש להוסיף את המכינות הטכנולוגיות והחשיבות שלהם בהכשרת נוער  
 לתפקידים שהצבא צריך. 
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יו"ר הועדה מר הוד בצר יעביר את הפרוטוקול הקודם לאישור ואת כוונת הועדה בדבר הצעת החלטה  
 המסתמנת בנושא המכינות כהצעה שתובא לדיון בוועדה הקרובה. 

 

 

    
  

 

 הצבעה: 

 אושר פה אחד 
 

    

 

 

בסמכות היו"ר לעצור התקדמות בלי ועדה, וביקש לקבל  יו"ר הועדה, מר שמואל ליטוב, תהה האם זה 
 ייעוץ משפטי חיצוני כדי למנוע אי נעימות שעלולה להיווצר עם הייעוץ המשפטי פנימי של החברה. 

 
חבר הועדה, מר יזהר הס, ביקש להדגיש לפרוטוקול שאין בסמכות היו"ר שהינו משמש כחבר ועדה כמו  

ויקטים שהתקבלו בהסכמה ולכן צריך לקבל ייעוץ משפטי חיצוני  יתר החברים ולעצור עבודת ועדה ופר
 על מנת ליישם את תקציב קק"ל במהרה. 

חבר הועדה, מר דני אבידור, ביקש לומר שני דברים, אחד אין פריבילגיה ליו"ר לעצור דיון כאשר בסופו  
על מנת ללמוד את  של דבר כל החלטה מחויבת אישור מהדירקטוריון ולכן אין סיבה לעכב דיון בוועדה 

הנושא, דבר נוסף שהעלה על פעילות שליחי חג"מ וחינוך של קק"ל בחו"ל כאשר כל שליח מתוקצב  
 במיליון ₪ ואין זיקה בפועל לקק"ל. 

יו"ר הועדה, מר שמואל ליטוב, ביקש להבהיר לפרוטוקול שדו"ח הביקורת התפרסם בעיתונות לפני  
ל הייתה לפני פרסום הדו"ח, והסיבה שקיבלנו לעכב את  שהוצג לחברים וההוראה שניתנה לנו מהמנכ"

 הביצוע הוא בכדי שהיו"ר מעוניין ללמוד את הפרטים.
חבר הועדה, מר ישראל מלאכי, הוסיף מכיוון שכל הנושאים והתקציב עברו אישור דירקטוריון, עיכוב  

 הביצוע הוא בניגוד להחלטת דירקטוריון ולא לוועדת חינוך. 
מעדכנת שהייעוץ המשפטי קיבל את הדו"ח ביום רביעי, הוא חריף ולא פשוט, צריך    עו"ד שושי טרגין,

ללמוד אותו ביסודיות ולהפיק לקחים, הרשמת אמורה להעביר את טיוטת תוכנית הליקויים מטעמה,  
כמו כן העברנו לה מטעמנו טיוטה והצעה לתיקון ליקויים, ההנחיה היא כללית לכל הועדות ללמוד את  

 פיק לקחים. הדו"ח ולה
חבר הועדה, מר גדי מאירי, הציג את עצמו נשוי אב לילדים ממושבה כינרת, רוב שנות שירותו בצה"ל,  
העיסוק כיום בחברה לביקורת פנים, משרד הביטחון נעזר בו בהיבט מערכתי אסטרטגי, בנוסף מבקר  

יא דו"ח ביקורת, השיב  פנים של מוזיאון אנו העם, לשאלת יו"ר הועדה ליטוב, כמה זמן לוקח לו להוצ 
שזה תלוי בהיקף הביקורת, כאשר יום עושה ביקורת על מעבר צה"ל דרומה בהיקף של מיליארדים  
וכמעט שנה עוסק בזה, לשאלה האם מרגע שהדו"ח מוכן הוא כולל המלצות לתיקון ליקויים, השיב  

המלא   שקודם מפיצים טיוטה ומקבלים את ההתייחסויות, ולאחר מכן מפיצים את הדו"ח
 וההתייחסות של הגוף המבוקר ותיקון הליקויים.  

  

 
  

    

 .3 דיון כללי בנושא מדיניות חטיבת חינוך וקהילה 
  

 עיקרי הדיון: 
  

 

   

מנהל חטיבת החינוך, שר שלום ג'רבי, נתן סקירה כללית על פעילות החטיבה, דבר ראשון סיפר על  
ילדים מבית היתומים  84פליטים מהמלחמה באוקראינה במרכז שדה נס הרים מתוכם  140קליטת 

אלומים, בעקבות כך בוטלו ביקורים וכנסים גדולים שהועברו למקומות אחרים דבר שגרם להוצאות  
₪    30,000. כמו"כ עדכן על מרכז שדה יתיר שערוך ומסודר לקליטה, וחובר למת"ש החוסך רבות

בחודש, כרגע יש מו"מ בעזרת הלשכה המשפטית עם פיקוד העורף על הדרישה לבנות ממ"דים חדשים  
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 שנים.   4מתקדמים עם יישובי מעוף במשך 
או שירות לאומי שיעברו במדינות  בחודש הלאום יוצאים קראוונים בחו"ל על ידי צעירים אחרי צבא  

מסוימות בבתי ספר ובקהילות להעביר את התכנים וערכי קק"ל, מחלקת חו"ל של החטיבה בונה את  
 התוכנית  וחטיבת החינוך אחראית לתכנים ולערכים. 

וכולם מוזמנים    11בשעה  1.6ו שיתקיים השנה בגבעת התחמושת ב- כבכל שנה מתקיים חידון לכיתות ה
ושאי טבע, ציונות וקיימות, כאשר זה נעשה לפי מחוז ולאחר מכן עולה לארצי. עוד עדכן על  לחידון בנ

ההערכות למשימות חדשות משבר האקלים, והכניסה לחינוך הפורמאלי. לגבי מצעד החיים ההערכה  
אנשים וכשמגיעים לארץ עושים להם סיורים וצעדה, מציע שתצא מהמוסדות   300-400שיגיעו בין 
. בערב יום העצמאות יתקיים אירוע גדול וחגיגי, בנוסף מתוכנן אירוע חדש בהובלת אבי  הלאומיים 

ילדים שיישארו בפולין שיקרא יום ישראל בו יוצגו    2000מוסן, מנהל האגף לחינוך וקהילה, בהערכה של 
  200תכנים חינוכיים ויחולקו ערכות חינוכיות לחשוף את השואה והתקומה, עובדים להכפלת כוח עם 

 שליחי הצ"ע בחו"ל, שאינם מתוקצבים מהחטיבה רק מקבלים חומרים חינוכיים.  
עולים לירושלים והקניית ערכי קק"ל  650חבר הועדה, מוטי יוגב, הודה לצוות החטיבה בסיוע להעלות 

 בקשר שלהם לעם ישראל וירושלים. 
חטיבה באתר החדש של חבר הועדה מר דני אבידור, העיר שיש להכניס עוד תכנים ופעילויות של ה

קק"ל, מנהל החטיבה השיב שהחטיבה לא רשאית להעלות תכנים לאתר, ההערה תועבר למי שמרכז 
ואחראי על ההסברה מר צחי משה , מזכיר החברה הוסיף והודה לו על המאמץ ועל העבודה הנעשית  

 ם. באתר וישנה חשיבות לעיון של החברים להכניס תכנים בהתאם לצרכים שנראים הולמי
  

 
  

    

 .4 סקירה כללית בנושא מדיניות ועדות המשנה 
  

 עיקרי הדיון: 
  

 

   

ועדות משנה, ועדת משנה לאיכות הסביבה שהוקמה    4יו"ר הועדה, מר שמואל ליטוב, דיווח על הקמת 
על ידי אלון טל, והנושא בבדיקה ובלמידה על ידי יו"ר הועדה הוד בצר שנכנס במקומו, ועדת משנה  

לתרום  לנוער בסיכוי שכל אחד מחברי ועדת החינוך והדירקטוריון שהנושא חשוב לו יהיה שותף כדי 
לקידום הפעילות, ועדת משנה לפעילות בחו"ל אושר וסוכם שההרכב שלה יהיה מצומצם בראשות יו"ר  

הוועדה הוד בצר,  ועדת משנה למנהיגות בארץ עדיין לא סוכם על הרכב הועדה במטרה להגיע  
להסכמות בין כל החברים, ליטוב מבקש לכנס את הועדה אחת לשבועיים ולעדכן על התקדמות  

אים כדי שכולם יהיו שותפים בהחלטות. כמו כן מבקש ממזכיר החברה מר אלי כהן להעביר לו את  הנוש
הנוהל איך אפשר להתקשר עם ייעוץ משפטי חיצוני ולמנוע אי נעימות מהייעוץ המשפטי של החברה 

 ומודה למזכיר החברה על המאמצים שפועל למנוע קשיים ואי הבנות בתוך המערכת.  

 
  

 

    

 .5 דיון בנושא מרכזי השדה של קק"ל 
  

 עיקרי הדיון: 
  

 

   

מרכזי שדה: נס הרים, יתיר,    5מנהל החטיבה, שר שלום ג'רבי, נתן סקירה על מרכזי השדה כאשר יש 
לביא, ציפורי ושוני, התפיסה היא "מקום עם רעיון" מסובסד ללא מטרות רווח בהבאת עשרות אלפי בני  

זי השדה  נוער על מנת להעביר להם את ערכי קק"ל, כמו"כ ציין שכידוע חינוך זה השקעה ולכן מרכ
אינם עסק כלכלי ואינם יכולים להיות רווחיים. בציר זמן כשצד אחד רק רווח וצד שני רק חברתי מרכזי  

השדה הם באמצע ברור שהקו המנחה הוא חינוכי ולא עסקי להקנות ערכים חינוכיים וההעדפה לשכן  
להקנות להם את  נוער מהפריפריה, כאשר כל הקבוצות המסובסדות יקבלו מחיר לינה והסעדה אחיד ו

 ערכי קק"ל המסורתיים, לצורך כך יבוצעו התאמות פנימיות בתקציב.  
יו"ר הועדה שמואל ליטוב, הוסיף שכל זמן שנשמר האיזון התקציבי, השיקול המנחה יהיה הנושא  

החינוכי. לשאלת חבר הוועדה יזהר הס, האם המחיר אחיד גם למבוגרים, השיב יו"ר הועדה שהמחיר  
מידים ותנועות נוער, בשונה ממבוגרים. מנהל החטיבה הוסיף שפועלים על פי קריטריונים  אחיד רק לתל

 ידועים. 
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ועדת החינוך קיבלה את דבריו של מנהל החטיבה מר שר שלום גרבי, והחליטה שמרכזי השדה אינם  
 תלמידים ותנועות נוער. למטרות רווח ומבקשת לקבל מחירון והגדרת 

 

 

    

  

 

 הצבעה: 

 אושר פה אחד 
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